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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 

Ordförande Olle Burell (S) och ledamoten Frida Johansson 

Metso (FP) utsågs att justera protokollet från dagens 

sammanträde. Justering av protokoll ska ske, på grund av 

mellanliggande helgdag, senast fredagen den 2 januari 2015. 
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§ 2   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

sammanträde den 27 november 2014 

Beslut 

Anmälan av protokollet från utbildningsnämndens sammanträde 

den 27 november 2014, som blivit vederbörligen justerat, 

godkänns. 
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§ 3   

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp 3 november 2014, 2 och 9 december 

2014 

Beslut 

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp den 3 november 2014, 2 och 9 december 

2014, som blivit vederbörligen justerat, anmäls och läggs till 

handlingarna. 
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§ 4   

Anmälan av beslut från kommunfullmäktige och 

kommunstyrelsen inom nämndens verksamhetsområde 

Beslut från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen inom 

utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 5   

Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar m.m. 

Delegationsbeslut till och med den 3 december 2014 från: 

Ledningsstaben  

Gymnasieavdelningen 

Grundskoleavdelningen 

Avdelningen för uppdrag kring lärande och elevhälsa 

Avdelningen för samordning och utveckling 

Avdelningen för ekonomi och styrning 

Avdelningen för personal- och kompetensförsörjning 

 

Beslut av nämndens ordförande den 28 november 2014 

angående avstängning av elev från gymnasieskola. 

 

Beslut av nämndens ordförande den 12 december 2014 

angående att uppdra åt stadsledningskontorets juridiska 

avdelning att föra nämndens talan i allmän förvaltningsdomstol. 

 

Minnesanteckningar från rådet för funktionshinderfrågor den 3 

december 2014 anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 6   

Månadsrapport 

Ekonomisk rapport för november 2014 anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 7   

Höjning av schabloner/peng 2014 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden höjer schabloner till fristående 

verksamheter enligt förslag. 

2. Utbildningsnämnden höjer pengen till verksamheter i egen 

regi enligt förslag. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

3 december 2014, dnr 2.1.3-9480/2014. 

 

Lärarna är den enskilt viktigaste faktorn för skolans kvalitetet. 

Det krävs välutbildade, behöriga och engagerade lärare för att 

eleverna ska nå höga resultat i en god studiemiljö. Som ett led i 

att kunna rekrytera och behålla skickliga lärare behöver 

läraryrkets attraktivitet höjas. Stadsledningskontoret föreslår 

därför att kommunfullmäktige beslutar den 15 december 2014 

att 106,8 mnkr fördelas till nämnder med ansvar för 

pedagogiska verksamheter i syfte att höja lärarnas löner. Av 

dessa föreslås 80,8 tilldelas utbildningsnämnden. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samarbete med avdelning för personal och 

kompetensförsörjning samt grund- och gymnasieavdelningarna. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden höjer schabloner till fristående 

verksamheter enligt förslag. 

2. Utbildningsnämnden höjer pengen till verksamheter i egen 

regi enligt förslag. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 

 
Särskilt uttalande 

Frida Johansson Metso m.fl. (FP), Markus Nordström m.fl. (M) 

och John Kåberg (C) anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan: 

 

I Stockholm finns sannolikt Sveriges bästa skolor, men också 

skolor med stora utmaningar. Här finns grundskolor där 

samtliga elever blir behöriga till gymnasiet, men här finns också 

skolor där bara hälften blir det. Gemensamt för alla skolor är 
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dock att det blir rätt svårt att höja lärarlöner och minska 

klasstorlekarna om man samtidigt genomför stora besparingar.  

 

Tyvärr är det just det som socialdemokraterna nu försöker göra. 

Genom hela valrörelsen talade de om lärarlöner och mindre 

klasser. Men om inte mer pengar följer med måste mindre 

klasser och högre lärarlöner betalas av nedskärningar på andra 

områden. De reella schablonökningarna för 2015 är för låga för 

att kunna höja lönerna och minska klasserna utan att behöva 

skära ner på annat. Socialdemokraternas fagra tal börjar likna ett 

rejält skolsvek. 

 

Vi allianspartier har under åtta år i majoritet kunnat prioritera 

höjda lärarlöner. Från 2006 fram tills nu har en lärarlön höjts 

med i snitt ungefär 7500 kronor i månaden medräknat 

föreliggande höjning. Med karriärtjänsterna har flertalet lärare 

kunnat höja sin lön ännu mer. Samtidigt har vi kunnat satsa mer 

på lågstadiet för att minska klasserna, och på det 

socioekonomiska stödsystemet för att öka likvärdigheten och 

skapa bra skolor i hela Stockholm.  

 

Den satsning som nu, inte en dag för tidigt, kan klubbas är den 

sista löneökning vi initierade under vår tid i majoritet fram till 

och med 2014. Det återstår att se om den följs av fler under 

denna mandatperiod, men majoritetens politik ger anledning att 

tvivla. Resurspåslagen för 2015 är därtill sannolikt för magra. 
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§ 8   

Tillägg i delegationsordning för utbildningsnämnden 

Beslut 

Utbildningsnämnden fastställer tillägg till delegationsordningen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

11 december 2014, dnr 1.3.2-9196/2014. 

 

Enligt skollagen (2010:800) ska samråd om en kommande 

verksamhet ske mellan en enskild huvudman och den kommun 

där utbildningen ska bedrivas innan den enskilde huvudmannen 

startar av Skolinspektionen godkänd utbildning. Den enskilde 

huvudmannen ansvarar för att få till stånd samrådet. Om 

utbildningen ska bedrivas i form av gymnasieskola eller 

gymnasiesärskola, ska lägeskommunen ge närliggande 

kommuner tillfälle att medverka i samrådet. 

 

I en ny punkt 112 föreslås att handläggare vid 

uppföljningsenheten ska företräda kommunen vid dessa samråd. 

 

Ett nytt 17 a kap i skollagen reglerar vidareutbildning i form av 

ett fjärde tekniskt år i gymnasieskolan. Bestämmelserna 

tillämpas på utbildning som påbörjas efter den 1 juli 2015. Detta 

medför tillägg i ett antal punkter i delegationsordningen. 

 

I punkt 756 föreslås att gymnasiedirektören fattar beslutar om 

dimensionering av gymnasieskolans och gymnasiesärskolans 

olika studievägar samt fördelning av utbildningsplatser till 

skolenheterna. Utbildningsnämnden fastställer det totala 

studievägsutbudet. 

 

Enhetschefen för uppföljningsenheten föreslås som lägsta nivå 

för beslut om ersättning till annan kommuns gymnasieskola för 

elev i yrkesintroduktion, individuellt alternativ och 

språkintroduktion, enligt eller utöver fastställd prislista, punkt 

1158. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samråd med avdelningen för utveckling och samordning samt 

gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden fastställer tillägg till delegationsordningen. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 9   

Genomförandeförslag för tillgänglighetsåtgärder för 

publika lokaler i Aspuddens skola 

Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag avseende tillgänglighetsåtgärder för de 

publika lokalerna i Aspuddens skola. 
 

Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

6 oktober 2014, dnr 2.6.3-6051/2014. 

 

Mot bakgrund av vad som i stadens handikappolitiska program 

anförs vad avser enkelt avhjälpta hinder för tillgänglighet och 

användbarhet för personer med funktionsnedsättning i publika 

lokaler beslöt utbildningsnämnden den 10 juni 2010 att uppdra 

åt utbildningsförvaltningen att genomföra 

tillgänglighetsanpassningar i stadens grundskolor. 

 

Tillgänglighetsanpassningar har därefter skett i samband med 

om- och tillbyggnader av skolor. Efter ett genomfört pilot-

projekt kommer nu successivt tillgänglighetsprojekt avsedda 

enbart för åtgärder i skolornas publika lokaler att vidtas. Den 

första etappen bestod av 10 grundskolor och 4 gymnasieskolor. 

Fem av dessa tillgänglighetsprojekt var av den omfattningen att 

de redovisades för nämnden i augusti 2013. 

 

I etapp 2, som består av 16 skolor, är Aspuddens skola en av de 

skolor som nu föreslås tillgänglighetsanpassas, i detta fall med 

närmare 70 olika åtgärder. Den hyresgenererande kostnaden har 

beräknats till 5,9 mnkr, vilket ger en hyreshöjning om 0,8 mnkr 

första året efter genomförandet. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts i samråd mellan representanter för 

avdelningen för ekonomi och styrning och SISAB. Ärendet har 

redovisats för koordinerande huvudskyddsombud och 

överenskommelse har gjorts om hur ärenden inom projektet för 

åtgärdande av tillgängligheten i grund- och gymnasie-skolornas 

publika lokaler fortsättningsvis skall hanteras.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag avseende tillgänglighetsåtgärder för de 

publika lokalerna i Aspuddens skola. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 10   

Genomförandeförslag för tillgänglighetsåtgärder för 

publika lokaler i Eriksdalsskolan 

Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag avseende tillgänglighetsåtgärder för de 

publika lokalerna i Eriksdalsskolan. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

7 oktober 2014, dnr 2.6.3-6053/2014. 

 

Mot bakgrund av vad som i stadens handikappolitiska program 

anförs vad avser enkelt avhjälpta hinder för tillgänglighet och 

användbarhet för personer med funktionsnedsättning i publika 

lokaler beslöt utbildningsnämnden den 10 juni 2010 att uppdra 

åt utbildningsförvaltningen att genomföra 

tillgänglighetsanpassningar i stadens grundskolor. 

 

Tillgänglighetsanpassningar har därefter skett i samband med 

om- och tillbyggnader av skolor. Efter ett genomfört pilot-

projekt kommer nu successivt tillgänglighetsprojekt avsedda 

enbart för åtgärder i skolornas publika lokaler att vidtas. Den 

första etappen bestod av 10 grundskolor och 4 gymnasieskolor. 

Fem av dessa tillgänglighetsprojekt var av den omfattningen att 

de redovisades för nämnden i augusti 2013. 

 

I etapp 2, som består av 16 skolor, är Eriksdalsskolan en av de 

skolor som nu föreslås tillgänglighetsanpassas, i detta fall med 

närmare 70 olika åtgärder. Den hyresgenererande kostnaden har 

beräknats till 6,7 mnkr, vilket ger en hyreshöjning om  

0,9 mnkr första året efter genomförandet. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts i samråd mellan representanter för 

avdelningen för ekonomi och styrning och SISAB.  

Ärendet har redovisats för koordinerande huvudskyddsombud 

och överenskommelse har gjorts om hur ärenden inom projektet 

för åtgärdande av tillgängligheten i grund- och gymnasie-

skolornas publika lokaler fortsättningsvis skall hanteras.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag avseende tillgänglighetsåtgärder för de 

publika lokalerna i Eriksdalsskolan. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 11   

Genomförandeförslag för tillgänglighetsåtgärder för 

publika lokaler i Essingeskolan  

Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag avseende tillgänglighetsåtgärder för de 

publika lokalerna i Essingeskolan. 

 
Ärendet 
Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 
8 oktober 2014, dnr 2.6.3-6054/2014. 

Mot bakgrund av vad som i stadens handikappolitiska program 

anförs vad avser enkelt avhjälpta hinder för tillgänglighet och 

användbarhet för personer med funktionsnedsättning i publika 

lokaler beslöt utbildningsnämnden den 10 juni 2010 att uppdra 

åt utbildningsförvaltningen att genomföra 

tillgänglighetsanpassningar i stadens grundskolor. 

 

Tillgänglighetsanpassningar har därefter skett i samband med 

om- och tillbyggnader av skolor. Efter ett genomfört pilot-

projekt kommer nu successivt tillgänglighetsprojekt avsedda 

enbart för åtgärder i skolornas publika lokaler att vidtas. Den 

första etappen bestod av 10 grundskolor och 4 gymnasieskolor. 

Fem av dessa tillgänglighetsprojekt var av den omfattningen att 

de redovisades för nämnden i augusti 2013. 

 

I etapp 2, som består av 16 skolor, är Essingeskolan en av de 

skolor som nu föreslås tillgänglighetsanpassas, i detta fall med 

drygt 40 olika åtgärder. Den hyresgenererande kostnaden har 

beräknats till 6,4 mnkr, vilket ger en hyreshöjning om  

0,8 mnkr första året efter genomförandet. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts i samråd mellan representanter för 

avdelningen för ekonomi och styrning och SISAB.  

Ärendet har redovisats för koordinerande huvudskyddsombud 

och överenskommelse har gjorts om hur ärenden inom projektet 

för åtgärdande av tillgängligheten i grund- och 

gymnasieskolornas publika lokaler fortsättningsvis skall 

hanteras.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag avseende tillgänglighetsåtgärder för de 

publika lokalerna i Essingeskolan. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 12   

Genomförandeförslag för tillgänglighetsåtgärder för 

publika lokaler i Sturebyskolan 

Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag avseende tillgänglighetsåtgärder för de 

publika lokalerna i Sturebyskolan. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

9 oktober 2014, dnr 2.6.3-6065/2014. 

 

Mot bakgrund av vad som i stadens handikappolitiska program 

anförs vad avser enkelt avhjälpta hinder för tillgänglighet och 

användbarhet för personer med funktionsnedsättning i publika 

lokaler beslöt utbildningsnämnden den 10 juni 2010 att uppdra 

åt utbildningsförvaltningen att genomföra 

tillgänglighetsanpassningar i stadens grundskolor. 

 

Tillgänglighetsanpassningar har därefter skett i samband med 

om- och tillbyggnader av skolor. Efter ett genomfört pilot-

projekt kommer nu successivt tillgänglighetsprojekt avsedda 

enbart för åtgärder i skolornas publika lokaler att vidtas. Den 

första etappen bestod av 10 grundskolor och 4 gymnasieskolor. 

Fem av dessa tillgänglighetsprojekt var av den omfattningen att 

de redovisades för nämnden i augusti 2013. 

 

I etapp 2, som består av 16 skolor, är Sturebyskolan en av de 

skolor som nu föreslås tillgänglighetsanpassas, i detta fall med 

närmare 70 olika åtgärder. Den hyresgenererande kostnaden har 

beräknats till 5,2 mnkr, vilket ger en hyreshöjning om 

0,7 mnkr första året efter genomförandet. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts i samråd mellan representanter för 

avdelningen för ekonomi och styrning och SISAB.  

Ärendet har redovisats för koordinerande huvudskyddsombud 

och överenskommelse har gjorts om hur ärenden inom projektet 

för åtgärdande av tillgängligheten i grund- och gymnasie-

skolornas publika lokaler fortsättningsvis skall hanteras.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag avseende tillgänglighetsåtgärder för de 

publika lokalerna i Sturebyskolan. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 13   

Genomförandeförslag för tillgänglighetsåtgärder för 

publika lokaler i Östermalmsskolan  

Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag avseende tillgänglighetsåtgärder för de 

publika lokalerna i Östermalmsskolan. 
 

Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

10 oktober 2014, dnr 2.6.3-6066/2014. 

 

Mot bakgrund av vad som i stadens handikappolitiska program 

anförs vad avser enkelt avhjälpta hinder för tillgänglighet och 

användbarhet för personer med funktionsnedsättning i publika 

lokaler beslöt utbildningsnämnden den 10 juni 2010 att uppdra 

åt utbildningsförvaltningen att genomföra 

tillgänglighetsanpassningar i stadens grundskolor. 

 

Tillgänglighetsanpassningar har därefter skett i samband med 

om- och tillbyggnader av skolor. Efter ett genomfört pilot-

projekt kommer nu successivt tillgänglighetsprojekt avsedda 

enbart för åtgärder i skolornas publika lokaler att vidtas. Den 

första etappen bestod av 10 grundskolor och 4 gymnasieskolor. 

Fem av dessa tillgänglighetsprojekt var av den omfattningen att 

de redovisades för nämnden i augusti 2013. 

 

I etapp 2, som består av 16 skolor, är Östermalmsskolan en av 

de skolor som nu föreslås tillgänglighetsanpassas, i detta fall 

med närmare 80 olika åtgärder. Den hyresgenererande 

kostnaden har beräknats till 8,9 mnkr, vilket ger en hyreshöjning 

om 1,1 mnkr första året efter genomförandet. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts i samråd mellan representanter för 

avdelningen för ekonomi och styrning och SISAB.  

Ärendet har redovisats för koordinerande huvudskyddsombud 

och överenskommelse har gjorts om hur ärenden inom projektet 

för åtgärdande av tillgängligheten i grund- och gymnasie-

skolornas publika lokaler fortsättningsvis skall hanteras.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag avseende tillgänglighetsåtgärder för de 

publika lokalerna i Östermalmsskolan. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 14   

Genomförandebeslut rörande ombyggnation och 

tillgänglighetsanpassning av Hammarbyskolan Södra  

(åk F - 9) 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag att 

byta ventilationssystem, bygga nytt kök och ny matsal, rusta 

upp ljushall och tillgänglighetsanpassa skolan i enlighet med 

inriktningsbeslut med dnr 08-324/867, till en 

hyresgenererande kostnad om 46 993 000 kronor, med en 

hyreshöjning om 3 900 000 kronor det första året. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande av förvaltningens förslag.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

13 oktober 2014, dnr 2.6.3-4612/2014. 

 

Hammarbyskolan Södra (åk F – 9) (före detta Nytorpsskolan) 

behöver installera ett nytt ventilationssystem för att uppfylla 

Miljöförvaltningens krav vad gäller ventilation. Skolans kök och 

matsal har stort behov av ombyggnation för att klara dagens 

krav på hantering av mat. Skolans lokaler behöver åtgärdas så 

att tillgänglighet enligt nivå 2 uppnås för hela skolan. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samarbete med grundskoleavdelningen och SISAB samt 

skolans personal och huvudskyddsombud. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag att 

byta ventilationssystem, bygga nytt kök och ny matsal, rusta 

upp ljushall och tillgänglighetsanpassa skolan i enlighet med 

inriktningsbeslut med dnr 08-324/867, till en 

hyresgenererande kostnad om 46 993 000 kronor, med en 

hyreshöjning om 3 900 000 kronor det första året. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande av förvaltningens förslag.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 15   

Inriktningsförslag avseende ombyggnation av 

Solbergaskolans kök och matsal  

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

inriktningsförslag avseende ombyggnation av 

Solbergaskolans kök och matsal till en bedömd 

hyresgenererande kostnad på cirka 7,3 mnkr med en bedömd 

hyreshöjning om 704 tkr för det första året. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att återkomma 

med ett förslag till genomförandebeslut. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

13 november 2014, dnr 13-324/190. 

 

Solbergaskolans tillagningskök är i behov av ombyggnation för 

att aktuella funktioner ska fungera med rådande lagstiftning 

samt att en tungarbetad arbetsmiljö förbättras.  Ett 

ombyggnationsprojekt bedöms tidigast kunna påbörjas under 

vårterminen 2018 och den hyresgenererande kostnaden bedöms 

till 7,3 mnkr med en bedömd hyreshöjning om 704 tkr det första 

året. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samråd med grundskoleavdelningen, representanter för 

Solbergaskolan, ett samordnande huvudskyddsombud samt 

SISAB. Samråd med stadsledningskontoret har skett. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

inriktningsförslag avseende ombyggnation av 

Solbergaskolans kök och matsal till en bedömd 

hyresgenererande kostnad på cirka 7,3 mnkr med en bedömd 

hyreshöjning om 704 tkr för det första året. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att återkomma 

med ett förslag till genomförandebeslut. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 16   

Inriktningsförslag om anpassning av Kista grundskola till 

4-9 skola (byggnad Ärvingeskolan) och integrering av 

fritidshem (byggnad Igelbäcksskolan) 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

inriktningsförslag avseende ombyggnad och 

verksamhetsanpassning av Kista grundskola till en bedömd 

totalkostnad av 23,6  mnkr och med en bedömd 

tillkommande första årshyra av 1,82 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt utbildningsförvaltningen att 

beställa förslagshandlingar för genomförandebeslut.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

12 november 2014, dnr 13-324/6679. 

 

En ny skolenhet med namnet Kista grundskola har bildats 

genom sammanslagning av Igelbäcksskolan och Ärvingeskolan. 

Kista grundskola ska ha en IT-profil. Lokalerna och 

skolgårdarna ska vara anpassade till skolornas nya fördelning av 

elevernas åldrar.  

 

Skolan kommer att få avlasta Kvarnbackaskolan vars kapacitet 

kommer att ligga fast. Enligt prognosen kommer skolan att öka 

med cirka 100 elever under perioden 2014 till 2019. Fram till år 

2022 beräknas ytterligare 60 elever, totalt 878, gå i Kista 

grundskola. Ombyggnaden innebär en kapacitet inklusive 

särskola på 920 elever från nuvarande 750. På längre sikt 

kommer området att förtätas och därmed kan prognosen justeras 

upp något. 

 

Till höstterminen 2014 har omflyttningen av årskurser i 

respektive skola genomförts. För att uppnå full funktionalitet 

och erhålla anpassade verksamhetsytor för de olika 

åldersgrupperna såväl ute som inne, återstår flera åtgärder att 

genomföra. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samråd med representanter från Kista grundskola, 

grundskoleavdelningen samt SISAB. Ett samordnande 

huvudskyddsombud har som representant för de fackliga 

organisationerna deltagit från projektets start. Elever från de tre 

årskursgrupperna F-3, 4-6 och 6-9 har fått lämna synpunkter på 

skolgårdar och lokaler. 
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Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden 2014-12-18 godkänner förvaltningens 

inriktningsförslag avseende ombyggnad och 

verksamhetsanpassning av Kista grundskola till en bedömd 

totalkostnad av 23,6  mnkr och med en bedömd 

tillkommande första årshyra av 1,82 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt utbildningsförvaltningen att 

beställa förslagshandlingar för genomförandebeslut.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 17   

Inhyrningsmedgivande av paviljong för Brotorpsskolan  

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

att teckna ett hyresavtal med SISAB avseende en tillfällig 

paviljonguppställning i anslutning till Brotorpsskolan till en 

årlig kostnad om ca 2,6 mkr. 

2. Utbildningsnämnden begär kommunstyrelsens 

ekonomiutskotts medgivande till inhyrningen av paviljongen 

i anslutning till Brotorpsskolan. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

1 december 2014, dnr 2.6.3-6990/2014. 

 

Brotorpsskolans hus B har utsatts för mögelangrepp som 

påkallar ett saneringsarbete. Under 2015 är därför skolan i 

behov av evakueringslokal motsvarande två klassrum och rum 

för fritidshem. Förvaltningen föreslår att SISAB får i uppdrag 

att upp- och hyresföra en paviljonguppställning under denna 

period för nämndens räkning. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

och grundskoleavdelningen, ett samordnande 

huvudskyddsombud samt SISAB. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

att teckna ett hyresavtal med SISAB avseende en tillfällig 

paviljonguppställning i anslutning till Brotorpsskolan till en 

årlig kostnad om ca 2,6 mkr. 

2. Utbildningsnämnden begär kommunstyrelsens 

ekonomiutskotts medgivande till inhyrningen av paviljongen 

i anslutning till Brotorpsskolan. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 18   

Val av ledamöter till utbildningsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor 

Beslut 

Utbildningsnämnden utser följande personer till att vara 

ledamöter i utbildningsnämndes råd för funktionshinderfrågor 

för tiden 2015-01-01 – 2018-12-31: 

Emilie Felderman, DHR 

Susanna Cederquist, HSO 

Tommy von Hellens, HSO 

Mona Riis, HSO 

Annika Stridh, HSO 

Sol-Britt Östergren, HSO 

Kerstin Krebbs, SRF 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

3 december 2014, dnr 1.1.1-8935/2014. 

 

HSO Stockholms stad (Handikappföreningarnas samarbetsorgan 

i Stockholms stad) samordnar nomineringarna till 

stadsdelsnämndernas, facknämndernas och bolagens råd för 

funktionshinderfrågor i samverkan med handikappföreningar 

både inom och utanför HSO.  

 

HSO har nominerat 7 ledamöter för perioden 2015-01-01 – 

2018-12-31 till utbildningsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor. Utbildningsnämnden delar råd för 

funktionshinderfrågor med SISAB. I de fall det uppstår 

vakanser, kommer de att tillsättas genom fyllnadsnomineringar. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom ledningsstaben. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden utser de av HSO nominerade till att vara 

ledamöter i utbildningsnämndes råd för funktionshinderfrågor 

för tiden 2015-01-01 – 2018-12-31. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 19   

Ansökan om medgivande att fullgöra skolplikten på annat 

sätt 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden avslår ansökan i enlighet med de skäl 

som anförs i förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt Stockholms stads juridiska 

avdelning, att enligt tidigare fullmakt, föra 

utbildningsnämndens talan i allmän förvaltningsdomstol i 

det aktuella ärendet. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

2 december 2014, dnr 4.2.2-9179/2014. 

 

ZZ har erhållit en projektanställning i ca tre månader i Thailand. 

ZZ tre barn ska följa med. Barnen ska läsa vid Svenska skolan i 

Hua Hin. Rektor har avslagit ansökan om ledighet. Familjen har 

därefter inkommit med en ansökan om medgivande om 

fullgörande av skolplikten på annat sätt. En sådan ansökan kan 

beviljas om verksamheten framstår som ett fullgott alternativ till 

den utbildning som annars står barnet till buds enligt 

föreskrifterna i skollagen, om behovet av insyn i verksamheten 

kan tillgodoses, och om det finns synnerliga skäl. Förvaltningen 

anser att ansökan bör avslås då förutsättningarna för 

medgivande inte är uppfyllda. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden avslår ansökan i enlighet med de skäl 

som anförs i förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt Stockholms stads juridiska 

avdelning, att enligt tidigare fullmakt, föra 

utbildningsnämndens talan i allmän förvaltningsdomstol i 

det aktuella ärendet. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 20   

Ansökan om medgivande att fullgöra skolplikten på annat 

sätt  

Beslut 

1. Utbildningsnämnden avslår ansökan i enlighet med de skäl 

som anförs i förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt Stockholms stads juridiska 

avdelning, att enligt tidigare fullmakt, föra 

utbildningsnämndens talan i allmän förvaltningsdomstol i 

det aktuella ärendet. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 
Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 
2 december 2014, dnr 5.4.3-9466/2014. 

XX har erhållit en projektanställning om ca tre månader i 

Thailand. XX barn ska följa med. Barnet ska läsa vid Svenska 

skolan i Hua Hin. Rektor har avslagit ansökan om ledighet. 

Familjen har därefter inkommit med en ansökan om 

medgivande om fullgörande av skolplikten på annat sätt. En 

sådan ansökan kan beviljas om verksamheten framstår som ett 

fullgott alternativ till den utbildning som annars står barnet till 

buds enligt föreskrifterna i skollagen, om behovet av insyn i 

verksamheten kan tillgodoses, och om det finns synnerliga skäl. 

Förvaltningen anser att ansökan bör avslås då förutsättningarna 

för medgivande inte är uppfyllda. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden avslår ansökan i enlighet med de skäl 

som anförs i förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt Stockholms stads juridiska 

avdelning, att enligt tidigare fullmakt, föra 

utbildningsnämndens talan i allmän förvaltningsdomstol i 

det aktuella ärendet. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 12/2014 

Sida 31 (32) 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 21   

Utbildningsdag för utbildningsnämnden  

Beslut 

Utbilningsnämnden beslutar att en utbildningsdag för nämndens 

ledamöter och ersättare ska hållas den 13 januari 2015. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

15 december 2014, dnr 1.1.1-10283/2014. 

 

I och med att en ny mandatperiod inleds den 1 januari 2015 

föreslår förvaltningen att det hålls en utbildningsdag för 

utbildningsnämndens ledamöter och ersättare. Utbildningsdagen 

kommer att behandla nämndens uppdrag, tillämplig lagstiftning 

m.m. Förvaltningen föreslår att utbildningsdagen hålls den 13 

januari 2015. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom ledningsstaben. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbilningsnämnden beslutar att en utbildningsdag för nämndens 

ledamöter och ersättare ska hållas den 13 januari 2015. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 22   

Övriga frågor 

Skrivelse från Folkpartiet, Moderaterna, Centerpartiet och 

Kristdemokraterna angående ”Höj lönen för studie- och 

yrkesvägledare” lämnades in till utbildningsnämnden.  

 

Skrivelsen lämnades till förvaltningen för beredning. 

 

 

Ordförande önskade samtliga närvarande en god jul. 
 


